
 

Referat skolebestyrelsesmøde på Grøndalsvængets Skole 
14.01. 2020 kl. 17.30 – 18.30 

- Sted: Bygning1, personalerummet 

- Deltagere:   Thomas Hvid, Rikke, Malik, Kitty, Johnny, GF, FK, KG, AHN, Stine, Lene, Sebastian 

Afbud: KALA, Ardiana, Dan 

Emne (ansvarlig) Hvad skal vi udrette? Proces hvordan?) Tid Beslutning – hvem gør hvad? 
Formalia  
 
 

Følge op på og godkende 
referat 
 

 
 
 
 

5 min.  
Referat godkendt.  
Dagsorden godkendt. 

Besøg af EV-Grøndal 
Thorbjørn Svendsen 

Orientering om 
volleyballklubben og 
samarbejdet med skolen 

 20 min.  
Thorbjørn starter med et historisk tilbageblik. 
I midt 70’erne starter et ønske om at udvikle idrætstilbud på det 
brede plan i og omkring Grøndalsvængets Skole – Thorbjørn var 
idemand og primus motor. Bl.a. udvikledes skolens traditionsrige 
idrætsdag Rend og Hop i denne periode – Københavns Kommunes 
første idrætsdag. 
Selve volleyballklubben fik sit udspring efter, at Thorbjørn har 
været i Jylland med et hold af 50 elever.  
Klubben udvikledes samtidig med at der opbyggedess grundlag for 
en idræts-10-klasse. 
 
Der lå et stort ønske om at benytte volleyklubben som et bevidst 
redskab i arbejdet med børn og unge som havde brug for faste, 
motiverende rammer og aktiviteter. Efterhånden kunne de unge 
volleyball-spillere også fungere som rollemodeller for yngre 
klubmedlemmer. Med tiden blev arbejdet i klubben også koblet 
sammen med inklusionsmålsætning – med lige så stor succes. 
 
I 1983 blev EV-Grøndals piger danmarksmestre. Det var første gang 
at en klub fra København blev Danmarksmestre. Siden har klubben 
vundet et utal af mesterskaber – heraf seks 
danmarksmesterskaber. 



Der har gennem årene været et tæt samarbejde mellem EV-
Grøndal og Grøndalsvængets Skole. Klubben har en del af sine 
træningshold i skolens nye idrætssal og Thorbjørn introducerer 
hvert år de nye 5. klasser for volleyball over en længere periode i 
idrætsundervisningen. 
 

Formanden har ordet Orientering fra formanden 
-  

 5 min. Katrine er nu officielt udtrådt af skolebestyrelsen. 
Ang. kontaktforældremøde d. 4.2. (fremover ligger 
kontaktforældremødet den første tirsdag i februar). 
Udvalget Kitty, Anders og Lene har afholdt planlægningsmøde, hvor 
de har udarbejdet beskrivelse af opgaven som kontaktforældre. 
Der er bl.a. to faste opgaver gennem skoleåret: 

• Deltagelse i formøde før forældremøderne. 

• Planlægning af høstfesten. (Koordineret af 
skolebestyrelsen.) 
 

- udfoldes på kontaktforældre-mødet d. 4.2. 
 

Invitation sendes ud til kontaktforældrene i løbet af de næste par 
dage. Kitty kontakter Eva – og beder hende også om at lægge en 
reminder i Aula. 
 
Kontoret står for forplejning. 
 

Nyt fra elevråd 
 
 

Sikre at sager fra elevrådet 
bliver behandlet og evt. 
implementeret. 
 

Elevrådsrepræsentanterne 
orienterer om emner 
behandlet i elevrådet 
 

 
5 min. 

 
Elevrådet har kontaktet KG mhp. ønske om at forbedre miljøet i 
udskolingens fællesrum. 
Et indretningsfirma har fået til opgave at lave et udkast til 
indretning. Når vi har fået prisoverslag, kan ledelsen tage nærmere 
stilling til hvor meget der er økonomi til at indkøbe. 
 

Elevfravær – nye 
procedurer 

Orientering af skolebestyrelsen 
om nye regler for håndtering af 
fravær 

 10 min.  
KG orienterer om de nye regler for håndtering af elevfravær. 
Alle forældre på skolen orienteres efter afholdt PU-møde med 
lærerne d. 21.1. 
Rikke tilkendegiver bekymring for at den kommunale 
forældreskrivelse kan skabe unødig bekymring blandt forældre, 
som kan være usikker på udmøntningen af de nye regler.  



  

 
 
 

Nyt fra Lokaludvalget Orientering Orientering 5 min. Dan er fraværende. 
 

Nyt fra…. 
 
 

- Forældrene 
- Personalet 
- Ledelsen 
- KKFOén 

 

Orientering 
 
 

5 min. Forældrene: 
Der er kommet en henvendelse fra forælder, som spørger ind til 
beboermuligheder ift. parkeringspladsen, der netop er blevet 
lukket af med bom uden for skolens åbningstid. KG svarer, at de 
nye rammer for parkering er nøje gennemtænkt ud fra erfaringen 
gennem det seneste halve år.  
 
Er der mulighed for at lave skræmmekampagne ift. unges brug af 
fyrværkeri? Svar: Skolen følger udviklingen gennem året – der er 
højst sandsynligvis kampagnetilbud på vej. 
 
Ledelsen: 
Der er opslået stilling som dansk- og klasselærer på 4. årg. da 
tidligere lærer, som er på barsel har valgt at søge job tættere på sin 
bopæl. 
 
 
 

Eventuelt og næste 
møde. 

Næste møde d. 25/2 – 
godkende punkter budget 2020 
 

 5 min. 
 

 


